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[Landbrugsministeren] 

Jeg vil gerne indledningsvis sige tak til de 
partier, som jeg forstår går ind for gennem- 
førelsen af dette lovforslag; det er jeg selv- 
følgelig taknemlig for, for det er trods alt 
det, der er det betydningsfulde, og ikke den 
diskussion, som nu synes at skulle genopta- 
ges. 

Hr. Niels Anker Kofoed udtalte selv, at 
han havde forstået, at der var nogle her i 
folketinget, der synes, at hans optræden i 
denne sag har været meget mærkværdig, og 
jeg skal i denne anledning ikke sige hr. Niels 
Anker Kofoed imod, for det er vist korrekt, 
når han stadig væk sammenligner byfornyel- 
se med bygning af svinestalde. 

Må jeg så konstatere det glædelige, at han 
i dag har fået de rigtige tal fundet frem; det 
gavner i hvert fald sagligheden i diskussio- 
nen. 

Når det drejer sig om svinestalde, er der 
netop sket en ganske, væsentlig forbedring 
her på det sidste, som jeg i hvert fald ved hr. 
Niels Anker Kofoed forstår at vurdere, idet 
loftet over de investeringer, der er mulighed 
for at få støtte til gennem EF og gennem sta- 
ten, er væsentligt forbedret. Samtidig har re- 
geringen i den beskæftigelsesplan, som også 
er vedtaget, vedtaget en udvidelse af K-låne- 
ordningen, hvorefter hr. Niels Anker Kofoed 
ved at det lader sig gøre at investere i svine- 
staldsbyggeri til en rente, som vel er omkring 
25 pet. af den normale rente på markedet. 

Jeg gad vidst, om der findes andre mulig- 
heder for investering i dette land, hvor man 
kan komme ned på en rente på 5-6 pet. pro 
anno, som landmændene rent faktisk kan 
efter de nye regler for svinestaldsbyggeri med 
K-lån osv. Det er, ligesom hr. Niels Anker 
Kofoed lader forstå, at alle investeringer her 
i landet ikke alene foregår, men også er fore- 
gået til den nuværende rente. Sandheden er 
jo, at de fleste af de investeringer, som vi nu 
skal give tilskud til gennem denne lovgiv- 
ning, er foretaget for nogle år siden og selv- 
følgelig ikke er foretaget til det renteniveau, 
som vi kender i dag; det er meget begrænset, 
hvad det nuværende renteniveau har influe- 
ret på landmændenes investeringer i årene 
fra 1974 til 1980. 

Hr. Niels Anker Kofoed opregnede de- 
cemberforlig og diskontoforhøjelse, men 
glemte samtidig at nævne, at der i samme 
periode er sket 2 devalueringer på i alt 10 
pet., der rent automatisk giver landmændene 

en forhøjelse for deres produkter på de sam- 
me 10 pet. Han glemte også at nævne, at der 
er sket prisforhøjelser ved det nu afsluttede 
prisforlig i fællesmarkedet, hvorefter land- 
mændenes priser forhøjes med 5 pct.; det er 
som før nævnt den største prisforhøjelse i 
adskillige år. 

Hr. Tang Sørensen efterlyste en langsigtet 
landbrugspolitik. Dertil vil jeg gerne sige, at 
den landbrugspolitik, der er gennemført i de 
sidste 5-6 år her i landet, i hvert fald ikke 
har hr. Niels Anker Kofoeds underskrift, for 
hr. Niels Anker Kofoeds initiativløshed, når 
han selv har ansvaret, er jo efterhånden le- 
gendarisk i dette folketing. 

Lad mig endelig sige til hr. Grove, at når 
han ikke tror, landbruget ville bede om no- 
get, hvis det ikke havde fået særskat osv., må 
det bero på en naivitet, som jeg ikke havde 
troet at hr. Grove var i besiddelse af. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges med 126 stemmer mod 29; 11 stem- 
te hverken for eller imod. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

3) Tredje behandling af: 
Forslag til lov om indfødsrets meddelelse. 
(Lovforslag nr. L 219. Fremsat 8/5 80. 

Første behandling 13/5 80. Betænkning 22/5 
80. Anden behandling 3/6 80). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 166 stemmer. 

Formanden: 
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Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 
steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

4) Tredje behandling af: 
Forslag til lov om rigshospitalets styrelse. 
(Lovforslag nr. L 129. Fremsat 14/2 80. 

Første behandling 11/3 80. Betænkning 2/6 
80. Anden behandling 4/6 80). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges med 97 stemmer mod 50; 19 stemte 
hverken for eller imod. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

5) Tredje behandling af: 
Forslag til lov om ændring af lov om syge- 

husvæsenet. (Aftaler om benyttelse af  lands- 
og landsdelsafdelinger m. v.). 

(Lovforslag nr. L 126. Fremsat 14/2 80. 
Første behandling 11/3 80. Betænkning 2/6 
80. Anden behandling 4/6 80). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 
Formanden: 

Der er lovlig megen latter i presselogen. 
Det ville være rart, om humoren af og til 
bredte sig til spalterne. (Munterhed). 

A fstemning 

Lovforslaget 
vedtoges med 160 stemmer mod 6. 

Formanden: 

Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 
steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

6) Tredje behandling af: 
Forslag til lov om statens overtagelse af 

Finseninstitutet. 
(Lovforslag nr. L 127. Fremsat 14/2 80. 

Første behandling 11/3 80. Betænkning 2/6 
80. Anden behandling 4/6 80). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges med 121 stemmer mod 39; 6 stemte 
hverken for eller imod. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

7) Tredje behandling af: 
Forslag til lov om de fysiurgiske hospitaler i 

Hornbæk og Hald. 
(Lovforslag nr. L 128. Fremsat 14/2 80. 

Første behandling 11/3 80. Betænkning 2/6 
80. Anden behandling 4/6 80). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Karen Thurøe Hansen (KF): 
Da fysiurgisk hospital i Hornbæk og ho- 

spitalet i Hald er kædet sammen i dette lov- 
forslag, vil jeg lige have lov til at komme 
med en lille udredning med hensyn til, hvor- 
ledes det konservative folkeparti stemmer. 

Viborg amtskommune skal overtage Hald, 
og vi har igennem forhandlinger i udvalget 
fået tilkendegivet fra Viborg amtskommune, 
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